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The Abrasion–Ablation Monte Carlo for Colliders (AAMCC) model with and without MST-
clustering was employed to characterize the momentum distribution of produced spectator
fragments. The simulation results suggest that pre-equilibrium fragmentation with accounting
for Coulomb interaction between charged spectator fragments leads to an increase in their mean
transverse momentum pT , bringing the calculations closer to experimental data. The pseudorapidity
distribution of H, He, Li spectator fragments from 3.26A GeV 124Xe+CsI collisions at BM@N
was calculated.

В данной работе модель Abrasion–Ablation Monte Carlo for Colliders (AAMCC) с MST-
кластеризацией и без нее была использована для характеризации распределений по им-
пульсу образующихся фрагментов-спектаторов. Результаты моделирования показывают, что
предравновесная фрагментация с учетом кулоновского взаимодействия между заряженными
фрагментами-спектаторами приводит к увеличению их среднего поперечного импульса pT ,
улучшая согласие расчетов с экспериментальными данными. Вычислено распределение по псев-
добыстроте для спектаторных фрагментов H, He, Li в столкновениях 124Xe+CsI на BM@N
с энергией 3,26A ГэВ.
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